
Protokół Nr XIV/2015
z XIV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu  

odbytej w dniu 29 października 2015 roku w sali Urzędu Miejskiego.

Ustawowa liczba Radnych - 21 
Obecnych na Sesji              - 21

Porządek obrad:
1. Otwarcie obrad  XIV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
2. Przyjęcie porządku obrad Sesji.
3. Przyjęcie protokołu z XIII Sesji Rady Miejskiej.
4. Informacja na temat przygotowania miasta do sezonu zimowego 2015/2016.
5. Informacja o sytuacji na lokalnym rynku pracy ze szczególnym uwzględnieniem 
    działań na rzecz pozyskiwania inwestorów tworzących nowe miejsca pracy.
6. Rozpatrzenie uchwał: 

1/ w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasto Łowicz na lata 
       2015-2019,
2/ w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2015 rok,
3/ w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości,
4/ w sprawie określenia wzorów formularzy informacji o nieruchomościach i obiektach 
        budowlanych oraz deklaracji na podatek od nieruchomości,  
5/ w sprawie określenia wzorów formularzy informacji na podatek leśny oraz deklaracji 
        na podatek leśny,
6/  w  sprawie   wyboru  radnych  do  Komisji  powoływanej  przez  Burmistrza  Miasta

Łowicza  do  rozpatrywania  wniosków  o  przyznanie  stypendiów  sportowych,
wniosków o przyznanie nagród i wyróżnień  zawodnikom i trenerom za osiągnięcie
wysokich  wyników  sportowych   we  współzawodnictwie  międzynarodowym
i krajowym w 2015r., 

7/ w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Miasta Łowicza z organizacjami
        pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia 
        24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie na 2016 rok,
8/ w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy po umowach    

zawartych  na  czas  oznaczony  do  3  lat  z  tymi  samymi  stronami,  których
przedmiotem są te same nieruchomości  znajdujące się w zasobach Gminy Miasta
Łowicza,

9/  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  w  drodze  bezprzetargowej  działek
gruntu,  położonych  w  Łowiczu  w  obrębie  Śródmieście  przy  ulicy  Batalionów
Chłopskich,

10/  w  sprawie  nadania  nazwy  skrzyżowaniu  ulic  w  Łowiczu  w  obrębach  Kostka
i Zielkówka,

11/ w sprawie nadania nazwy skrzyżowaniu ulic w Łowiczu w obrębach Śródmieście
i Bratkowice,

12/ w sprawie zmiany Ramowego Regulaminu Nadania Tytułu Honorowego Obywatela
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Łowicza  stanowiącego  załącznik  do  uchwały  Nr  IX/51/2003  Rady  Miejskiej
w Łowiczu z dnia 24 kwietnia 2003 r. w sprawie przyjęcia Ramowego Regulaminu
nadania Tytułu Honorowego Obywatela Łowicza,

13/  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zmianę  obszaru  Łódzkiej  Strefy  Ekonomicznej
Podstrefy Łowicz, położonej w mieście Łowiczu,

14/  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu
zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Łowicza,  obszar  urbanistyczny  Kostka,
fragment  położony   w  rejonie  ulic  Powstańców1863r  –  gen.  Władysława
Sikorskiego- Marszałka Józefa Piłsudskiego,

15/  w  sprawie  zabezpieczenia  środków  na  realizacje  projektu  w  ramach  Programu
Rozwoju Gminnej i Powiatowej Infrastruktury Drogowej na lata 2016-2019.

 7.  Analiza  oświadczeń  majątkowych  Radnych  Rady  Miejskiej  w  Łowiczu  oraz
Dyrektorów jednostek i pracowników Urzędu Miejskiego za 2014 rok.

 8. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami.
 9. Interpelacje, zapytania, sprawy różne.
10. Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej.
11. Zakończenie obrad XIV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

Ad. 1. 
Otwarcia obrad XIV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej
w Łowiczu Radny Michał  Trzoska  powitał  Radnych  oraz zaproszonych  gości:  Burmistrza
Miasta  Pana  Krzysztofa  Jana  Kalińskiego,  Zastępcę  Burmistrza  Miasta  Pana  Bogusława
Bończaka,  Przewodniczącego  Rady  Powiatu  Łowickiego  Pana  Krzysztofa  Górskiego,
Przewodniczących Zarządu Osiedli,  Sekretarza Miasta  Panią Marię  Więckowską,  Skarbnika
Miasta  Pana  Arkadiusza  Podsędka,  Naczelników  Wydziałów,  Radcę  Prawnego  Katarzynę
Kranik-Saleh, pracowników Urzędu Miejskiego, przedstawicieli mediów.

Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska -  stwierdził,  że na Sesji Rady Miejskiej
obecnych  jest  21  Radnych,  wobec  czego  podejmowane  uchwały  będą  prawomocne.  Na
dzisiejszą Sesję zaproszono młodzież z  zespołu pieśni i tańca „Koderki” pod kierownictwem
Eugeniusza  Strycharskiego,  która  kończy  swoją  działalność  w  zespole.
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz podziękował  młodzieży  za  promowanie  miasta
i  wieloletnie  uczestnictwo  w  dziecięco  –  młodzieżowym  zespole  Ludowym  „Koderki”.
Podziękowania na piśmie wraz z upominkami otrzymali:

1. Julia Stramik
2. Aleksandra Rożniata
3. Julia Kedziora
4. Anna Kapusta
5. Justyna Kurek
6. Maria Dutkiewicz
7. Michalina Gładys
8. Grzegorz Maliszewski
9. Damian Mitek

10. Piotr Tomala 
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Zespół w podziękowaniu zaśpiewał dwie piosenki ze swojego repertuaru. Radni podziękowali
zespołowi oklaskami. 
Następnie podziękowano Przewodniczącym Zarządów Osiedli za społeczną czteroletnią  pełną
poświęcenia i zaangażowania pracę na rzecz swojego osiedla. Podziękowania na piśmie wraz 
z albumami „ Łowicz – Arkadia – Nieborów” wręczył Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz wraz
z Przewodniczącym Rady Michałem Trzoską. Podziękowania otrzymali: Zofia Wielemborek,
Zofia  Kroc,  Małgorzata  Grzegorczyk,  Krzysztof  Janicki,  Krzysztof  Dziedzic,  Władysław
Kosiorek, Jerzy Uczciwek. Nieobecni byli: Jan Skomiał, Waldemar Sokół, Marian Świech. 

Ad. 2.
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że proponowany porządek obrad XIV Sesji wraz
z  projektami  uchwał  został  przesłany  wszystkim  zaproszonym. Zapytał  czy  Radni  mają
pytania, uwagi lub inne propozycje.
Radny Marek Boroski- zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad Sesji uchwały      
o likwidacji spółki pod nazwą „Centrum Rozwoju Lokalnego Kaliska 5” wraz                           
z uzasadnieniem.
                                            ( wniosek na piśmie w załączeniu)
Radny Krzysztof Wieteska – poinformował, że Radny Boroski mówiąc o likwidacji miał na
myśli uchylenie uchwały o powołaniu spółki.
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że wpłynął wniosek Burmistrza w sprawie 
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zmianę
obszaru  Łódzkiej  Specjalnej  Strefy  Ekonomicznej  Podstrefy  Łowicz,  położonej  w  mieście
Łowiczu.
Projekt uchwały został przedłożony Radnym na sali obrad.
Zaproponował przyjęcie projektu uchwały do porządku obrad, poddając go pod głosowanie. 

21 „za”, 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej stwierdził,  że  Rada  Miejska  zmieniła  porządek  obrad
przyjmując jednogłośnie wprowadzenie do porządku obrad projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia  zgody  na  zmianę  obszaru  Łódzkiej  Specjalnej  Strefy  Ekonomicznej  Podstrefy
Łowicz, położonej w mieście Łowiczu.
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że uchwała będzie rozpatrywana w pkt. 6, jako
uchwała nr 13. 
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poinformował,  że  wpłynął  wniosek  Burmistrza  
o wprowadzenie do porządku obrad dodatkowego projektu uchwały w sprawie przystąpienia do
sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Łowicza,
obszar  urbanistyczny  Kostka,  fragment  położony  w  rejonie  ulic  Powstańców  1863r.-  gen.
Władysława Sikorskiego- Marszałka Józefa Piłsudskiego.
Projekt uchwały został przedłożony Radnym na sali obrad. Zaproponował przyjęcie projektu
uchwały do porządku obrad, poddając go głosowaniu. 

21 „za”, 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej stwierdził,  że  Rada  Miejska  jednogłośnie  przyjęła
wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały.

3



Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził,  że uchwała będzie rozpatrywana w pkt.6, jako
uchwała nr 14. 
Ponadto wpłynął wniosek Burmistrza w sprawie zabezpieczenia środków na realizacje projektu
w ramach Programu Rozwoju Gminnej i Powiatowej Infrastruktury Drogowej na lata 2016-
2019.
Projekt uchwały został przedłożony Radnym na sali obrad.
Zaproponował przyjęcie do porządku obrad projektu uchwały do porządku obrad, poddając go
pod głosowanie. 

21 „za”, 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska jednogłośnie zmieniła porządek
obrad  przyjmując  wprowadzenie  do  porządku  obrad  projektu  uchwały  w  sprawie
zabezpieczenia środków na realizacje projektu w ramach Programu Rozwoju Gminnej
i Powiatowej Infrastruktury Drogowej na lata 2016-2019.
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że uchwała będzie rozpatrywana w pkt. 6, jako
uchwała nr 15.
Przewodniczący  Rady  Michał  Trzoska  nawiązał  do  wniosku  zgłoszonego  przez
Wiceprzewodniczącego  Marka Boroskiego,  poprosił  o  przedłożenie  projektu uchwały w tej
sprawie. 
Radny Mariusz Siewiera stwierdził, że jeśli nawet tego projektu uchwały nie ma to nie jest to
kłopotem, aby Radca Prawny Urzędu Miejskiego taki projekt przygotował. 
Przewodniczący Rady Michał Trzoska stwierdził, że chyba nie podczas obrad Rady będzie
przygotowywany projekt uchwały.
Radny Mariusz Siewiera poinformował, że wystarczy 10 minutowa przerwa w obradach, aby
taki projekt uchwały przygotować. 
Przewodniczący  Rady  Michał  Trzoska stwierdził,  że  czym  innym  jest  wniosek  
o przygotowanie projektu uchwały i czym innym wniosek o wprowadzenie go do porządku
obrad. Jeśli wpływa wniosek o wprowadzenie projektu uchwały do porządku obrad to projekt
uchwały powinien być przygotowany i przedłożony.  
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz  nawiązał do spotkania Radnych w dniu 7 października br.
dot. pisma z Urzędu Wojewódzkiego w sprawie przyjmowania uchodźców. Na spotkaniu tym 
poruszył temat Kaliskiej 5, obiecał zorganizować drugie spotkanie w tej sprawie, ale dopiero 
po zebraniach w Zarządach Osiedli. 
Zakład Gospodarki Mieszkaniowej w Łowiczu wykonał na tej nieruchomości wszystkie 
konieczne zabezpieczające prace. Na Sesji Rady w miesiącu czerwcu br. wygrała koncepcja 
powołania spółki, ale to Rada zadecyduje, co tam ostatecznie będzie.
Przedstawił 4 różne rozwiązania dot. Kaliskiej 5: 
1. Spółka i wybór Zarządu i z konkursu Prezesa spółki, hotel i restauracja wg pomysłu Rady, 
wykorzystanie pomieszczeń dla organizacji społecznych i pozyskanie środków zewnętrznych. 
Ponosząc koszty można dokonać termomodernizacji pomieszczeń.
2. Przystąpienie do zmiany planu zagospodarowania przestrzennego i zagospodarowanie 
pomieszczeń na mieszkania.
3.Sprzedaż części restauracyjno- hotelowej. 
4. Wydzierżawienie terenu, którym zarządza ZGM.
Na początku listopada można zorganizować spotkanie Radnych w tej sprawie.
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Radny Mariusz Siewiera- stwierdził, że oprócz pierwszej propozycji, trzy pozostałe to dość
konkretne propozycje. Jeśli spółka to, według jakiej koncepcji na pewno nie według koncepcji
Pana Marcina Kosiorka.  Jest  za uchyleniem uchwały o powołaniu spółki,  a jeśli  powstanie
koncepcja spółki to można ją powołać. 
Przewodniczący Rady Michał Trzoska-stwierdził, że obecnie dyskusja powinna skupić się na
przyjęciu  porządku  obrad.  Burmistrz  zaproponował,  aby  się  spotkać  w  sprawie  spółki  
i podyskutować.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz- przypomniał, że koncepcja spółki zostanie przygotowana
przy udziale Radnych. Po dzisiejszej dyskusji nasunęła się refleksja, że źle na lata w Łowiczu
zapisze się słowo spółka, a jest to bardzo dobra forma działalności gospodarczej.
Radny Robert Wójcik – to dobrze, że w listopadzie będzie dyskusja nad koncepcją spółki, bo
warto wiedzieć, że do Kaliskiej 5 w okresie do stycznia do września dopłacono już 75 000 zł.
netto. Należy pamiętać, że 500 000 zł jest zamrożone na kapitał założycielski spółki. 
Przewodniczący Rady Michał Trzoska- póki, co projekt uchwały nie został przygotowany
nie ma, zatem, nad czym głosować. Porządek został zmieniony wprowadzając 3 dodatkowe
projekty uchwał. 
Radny Mariusz Siewiera – zapytał gdyby wniosek Radnego Boroskiego był o przygotowanie
i przegłosowanie projektu uchwały czy wówczas Przewodniczący Rady uznałby ten wniosek za
zasadny i zostałby przegłosowany.
Przewodniczący Rady Michał Trzoska- stwierdził, że powinien zostać przygotowany projekt
uchwały, nie uznałby takiego wniosku, o jaki pytał Radny Siewiera. 

Ad. 3.
Protokół z XIII Sesji został wyłożony w Biurze Rady Miejskiej oraz na sali obrad. 
Sekretarzem XIII Sesji była Radna Karina Sędkowska – Staszewska.                  
Sekretarz  oraz  pozostali  Radni  uwag  nie  zgłosili  do  protokołu.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  protokół  z  XIII  Sesji  został  przyjęty  bez
zmian.
Przewodniczący Rady Miejskiej na Sekretarza XIV Sesji Rady Miejskiej proponuje Radnego
Jerzego Stobnickiego, który wyraził zgodę.

Ad.4.
Informację na temat przygotowania miasta do sezonu zimowego 2015/2016 – 
przedstawił Pan Paweł Gawroński Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych.

( stanowi załącznik)
Radni pytań, uwag nie zgłosili.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.

( stanowi załącznik)
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  Rada  Miejska  przyjęła  informację  do
wiadomości.
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Ad. 5. 
Informację o sytuacji na lokalnym rynku pracy ze szczególnym uwzględnieniem działań
na rzecz  pozyskiwania  inwestorów tworzących nowe miejsca  pracy-  przedstawiła  Pani
Martyna  Szpiek  –  Górzyńska  Dyrektor  Powiatowego  Urzędu  Pracy  w  Łowiczu.       
Radni pytań, uwag nie zgłosili.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.

(stanowi załącznik)
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  Rada  Miejska  przyjęła  informację  do
wiadomości.
                         
Ad.6.
1/ Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasto
Łowicz na lata 2015-2019 - przedstawił Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta.

( stanowi załącznik)
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów  –  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.

( stanowi załącznik)
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:

19 „za”, 0„przeciw”, 2 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła większością głosów.

U c h w a ł ę Nr X IV/94/2015

2/Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2015 rok- przedstawił Pan
Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta.

( stanowi załącznik)
Radny Robert Wójcik – zauważył, że znacznie wzrosły wydatki bieżące na oświatę, dobrze,
że  zwiększają  się  wynagrodzenia  dla  pracowników administracji,  ale  w przyszłości  już  na
etapie planowania budżetu należy przyjąć zwiększenie wynagrodzeń.
Zmieniają  się  wskaźniki,  ulegają  pogorszeniu,  nie  będzie  wykonana  sprzedaż  majątku
komunalnego,  nie  będzie  wykonany  będzie  podatek  CIT.  
Według  zapowiedzi  Skarbnika  w  szkołach  nie  będą  zapłacone  ZUS-y  w  roku  bieżącym,
niedobór ten zostanie pokryty z przyszłorocznego budżetu.
Zapytał czy w związku z powyższym nie będzie konieczności zaciągnięcia kredytu, a jeśli nie
to, jakie działania są planowane, aby zrównoważyć budżet. 
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz-  zawsze  pod  koniec  roku  są  niepokoje  o  wykonanie
budżetu,  miasto  posiada  pewne  rezerwy  finansowe  i  planowane  jest  przeniesienie  tych
wydatków, jako wydatki niewygasające na rok przyszły. Na dzień dzisiejszy nie jest rozważane
zaciąganie kredytu.  
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów  –  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.

( stanowi załącznik)
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Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
19 „za”, 0„przeciw”, 1 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła większością głosów.

U c h w a ł ę Nr X IV/95/2015

3/Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości -
przedstawiła Pani Maria Kotlarska Główny Specjalista z Wydziału Finansowego.

( stanowi załącznik)
Radni pytań, uwag nie zgłosili. 
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów  –  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.

( stanowią załączniki)
 Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:

20 „za”, 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.

U c h w a ł ę Nr X IV/96/2015

 4/Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wzorów  formularzy  informacji  
o  nieruchomościach  i  obiektach  budowlanych  oraz  deklaracji  na  podatek  od
nieruchomości  -  przedstawiła Pani  Maria  Kotlarska  Główny  Specjalista  z  Wydziału
Finansowego.

( stanowi załącznik)
Radni pytań, uwag nie zgłosili. 
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów  –  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.

( stanowią załączniki)
 Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:

20 „za”, 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.

U c h w a ł ę Nr X IV/97/2015

 5/ Projekt uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji na podatek leśny
oraz deklaracji na podatek leśny -  przedstawiła Pani Maria Kotlarska Główny Specjalista  
 z Wydziału Finansowego.

( stanowi załącznik)
Radni pytań, uwag nie zgłosili. 
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Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów  –  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.

( stanowią załączniki)
 Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:

20 „za”, 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.

U c h w a ł ę Nr X IV/98/2015

6/  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyboru  radnych  do  Komisji  powoływanej  przez
Burmistrza  Miasta  Łowicza  do  rozpatrywania  wniosków  o  przyznanie  stypendiów
sportowych,  wniosków  o  przyznanie  nagród  i  wyróżnień  zawodnikom  i  trenerom  za
osiągnięcie  wysokich  wyników  sportowych  we  współzawodnictwie  międzynarodowym  
i  krajowym  w  2015r  –  przedstawił  Pan  Artur  Michalak  Naczelnik  Wydziału  Promocji,
Kultury, Sportu i Turystyki.

( stanowi załącznik)
Opinię Komisji Społecznej – przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna Karina Sędkowska
Staszewska, wskazując do komisji Radnego Grzegorza Durkę i Radnego Leszka Plichtę.

( stanowi załącznik)
Radny Grzegorz Durka i Leszek Plichta wyrazili zgodę na pracę w komisji do rozpatrywania
wniosków o przyznanie stypendiów sportowych, wniosków o przyznanie nagród i wyróżnień
zawodnikom i trenerom za osiągnięcie wysokich wyników sportowych we współzawodnictwie
międzynarodowym i krajowym w 2015r. 
Radni innych kandydatów nie zgłosili.
Radny Krystian Cipiński – zwrócił się z prośbą o przygotowanie informacji wykazu osób,
które otrzymały stypendia sportowe i wyróżnienia w okresie ostatnich 5 lat. 
Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta – poinformował, że takie dane znajdują się na
stronie Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego. 
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:

17 „za”, 0„przeciw”, 2 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła większością głosów.

U c h w a ł ę Nr X IV/99/2015

7/Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Miasta Łowicza
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy
z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie na 2016 rok
–  przedstawił Pan  Artur  Michalak  Naczelnik  Wydziału  Promocji,  Kultury,  Sportu
 i Turystyki. 

( stanowi załącznik)
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Radny  Robert  Wójcik  –  zapytał  czy  było  spotkanie  zorganizowane  ze  stowarzyszeniami
i  organizacjami  pożytku  publicznego.  Czy przyjęcie  proponowanego  programu  pozwoli  na
realizowanie przez zainteresowane organizacje zadań statutowych. 
Pan Artur Michalak Naczelnik Wydziału Promocji, Kultury, Sportu i Turystyki-
poinformował,  że  takiego  spotkania  nie  organizowano  odbyły  się  konsultacje  społeczne,
których  obowiązek  narzuca  ustawa.  Program  został  podany  do  publicznej  wiadomości  
i przesłany zainteresowanym. 
Radna  Zofia  Wielemborek –  zapytała,  jaką  kwotę  przeznaczono  na  realizację  programu
w roku bieżącym.
Pan  Artur  Michalak-  poinformował,  że  była  to  kwota  670 000  zł,  ale  były  jeszcze
przeznaczone środki z Wydziału Spraw Społecznych. 
Pani  Małgorzata  Nowak Naczelnik  Wydziału  Spraw  Społecznych  –  poinformowała,  że
przeznaczono 100 000 z zł zakresu profilaktyki i ok. 70 000 zł z zakresu edukacji.  

Opinię  Komisji  Społecznej  –  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Sędkowska  –
Staszewska.

( stanowi załącznik)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
21 „za”, 0„przeciw”, 0„wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.

U c h w a ł ę Nr X IV/100/2015

8/Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy po
umowach  zawartych  na  czas  oznaczony  do  3  lat  z  tymi  samymi  stronami,  których
przedmiotem są te same nieruchomości znajdujące się w zasobach Gminy Miasta Łowicza
– przedstawiła Pani Anna Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami.  

( stanowi załącznik)
 Radny Mariusz Siewiera-  zapytał jak wygląda przedłużenie umowy dla Klubu Sportowego
„Pelikan”, który zalega z opłatami wobec Miasta. Czy będą czynione działania mające na celu
zmotywowanie klubu do spłaty zadłużenia.    
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz-  potwierdził, że klub Sportowy „Pelikan” zalega wobec
miasta na kwotę ok. 450 000 zł. Po rozmowach i wezwaniach ze strony miasta klub należności
bieżące  reguluje  w terminie  i  częściowo wpłaca  pozostałe  zaległości.   W ciągu 2 lat  klub
ureguluje zaległości wobec miasta. 
Radny  Mariusz  Siewiera-jest  jednostronne  oświadczenie  Klubu  „Pelikan”  woli  spłaty
zadłużenia,  nie  ma  żadnego  formalnego  porozumienia  zapytał  czy  Burmistrz  planuje
sformalizować  te  rozliczenia.  Wiadomym  jest,  że  „Pelikan”  nie  przestrzega  harmonogramu
spłat.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz- stwierdził, że harmonogram spłat jest realizowany tylko
w  mniejszym  wymiarze  kwotowym  niż  to  deklarował.  Będą  czynione  dalsze  starania
o realizację należnych spłat.
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Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.

( stanowi załącznik)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
20 „za”, 0„przeciw”, 1„wstrzymujący”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła większością głosów.

U c h w a ł ę Nr X IV/101/2015

9/  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  w  drodze  bezprzetargowej
działek  gruntu,  położonych  w  Łowiczu  w  obrębie  Śródmieście  przy  ulicy  Batalionów
Chłopskich – przedstawiła Pani Anna Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami.

( stanowi załącznik)
Radny Robert Wójcik – zapytał, jaka będzie cena za m2.
Pani  Anna  Gajewska  Naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Gruntami  -  poinformowała,  że
sprzedaż nastąpi po cenie rynkowej, rzeczoznawca określi wartość. 

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.

( stanowi załącznik)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
20 „za”, 0„przeciw”, 0„wstrzymujący”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.

U c h w a ł ę Nr X IV/102/2015

10/Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy skrzyżowaniu ulic w Łowiczu w obrębach
Kostka i Zielkówka – przedstawiła Pani Anna Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki
Gruntami.                

( stanowi załącznik)
Radny  Dariusz  Dzik-  zapytał  czy  rondo  Niepodległości  będzie  zwierało  jakieś  elementy
niepodległościowe np. jakiś postument, flagę. 
 Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz- stwierdził, że dobrze się stało ze Rada Miejska nazwała
nowo wybudowaną ulicę im. Józefa Piłsudskiego, która bardzo dobrze będzie się komponowała
z nazwą ronda Niepodległości. W przyszłości ulicę projektowaną od ronda do wiaduktu można
nazwać  im.  Romana  Dmowskiego.   Jeśli  chodzi  o  rondo  Niepodległości  to  rozważano  na
rondzie  biało  czerwone  kwiaty,  popiersie  Józefa  Piłsudskiego  dłuta  Jerzego  Michalaka,
ostatecznie planowany jest podświetlany maszt z flagą Polski. 
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Radna Zofia Wielemborek – to będzie bardzo ładna wizytówka Łowicza, wyraziła nadzieję,
że wszyscy Radni wezmą udział w otwarciu ronda Niepodległości zaplanowanym na dzień 11
listopada br.                    
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.
Opinię Komisji Społecznej – przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna Karina Sędkowska –
Staszewska.

( stanowią załączniki)
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:

21 „za”, 0„przeciw”, 0„wstrzymujący”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.

U c h w a ł ę Nr X IV/103/2015

11/Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy skrzyżowaniu ulic w Łowiczu w obrębach
Śródmieście  i  Bratkowice  –  przedstawiła  Pani  Anna  Gajewska Naczelnik  Wydziału
Gospodarki Gruntami.                

( stanowi załącznik)
Przewodniczący  Rady  Miejskiej poinformował,  że  w  dniu  20  października  br.  wpłynęły
pisma  Pani  Krystyny  Brodeckiej  Przewodniczącej  Krajowego  Stowarzyszenia  Krystyn
Polskich w Łowiczu do Przewodniczących Komisji Gospodarczej i Komisji Społecznej oraz
Przewodniczącego Rady z wnioskiem o nadanie nazwy rondu im. Krystyny Idzikowskiej.
Ponadto wpłynęło pismo z Europejskiej Unii Kobiet –Sekcja Polska popierające wystąpienie
Przewodniczącej Europejskiej Unii Kobiet – Sekcja Polska w sprawie nadania nazwy ronda
w Łowiczu im. Krystyny Idzikowskiej, pseudonim „ Krysia”.
Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska - zaproponował, aby Radni przychylili się
do propozycji Burmistrza i nazwali rondo „Księstwa Łowickiego”. 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta – przypomniał, że były różne propozycje. Rondo
znajduje się w pobliżu Starostwa Powiatowego, które współfinansowało tą inwestycję, nazwa
jest prosta i łatwa.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.
Opinię Komisji Społecznej – przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna Karina Sędkowska –
Staszewska.

( stanowią załącznik)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej zaproponował  przegłosowanie  projektu  uchwały  wg.
propozycji Burmistrza, aby nadać nazwę rondo” Księstwa Łowickiego”.

18 „za”, 1„przeciw”, 1„wstrzymujący”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła większością głosów.

U c h w a ł ę Nr X IV/104/2015

Przewodniczący zarządził 10 minut przerwy w obradach Sesji. 
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Po przerwie                

12/  Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Ramowego  Regulaminu  Nadania  Tytułu
Honorowego Obywatela Łowicza stanowiącego załącznik do uchwały Nr IX/51/2003 Rady
Miejskiej  w  Łowiczu  z  dnia  24  kwietnia  2003  r.  w  sprawie  przyjęcia  Ramowego
Regulaminu nadania Tytułu Honorowego Obywatela Łowicza – przedstawiła Pani Maria
Więckowska Sekretarz Miasta.

( stanowi załącznik)
Wiceprzewodniczący Rady Henryk Zasępa –  zapytał  czy legitymację otrzymają wszyscy,
którym  nadano  już  tytuł  Honorowego  Obywatela  czy  będzie  wydawana  ta  legitymacja  na
bieżąco.
Pani Maria Więckowska Sekretarz Miasta – poinformowała, że legitymację otrzyma każdy
Honorowy Obywatel, który taki tytuł posiada. 
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:

18 „za”, 0„przeciw”, 0„wstrzymujący”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.

U c h w a ł ę Nr X IV/105/2015

13/ Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zmianę obszaru Łódzkiej Specjalnej
Strefy Ekonomicznej Podstrefy Łowicz, położonej w mieście Łowiczu – przedstawiła Pani
Anna Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami. 

( stanowi załącznik)
Przewodniczący Michał Trzoska zaproponował połączenie punktów 13 i 14. Poprosił Panią
Annę Gajewską o przedstawienie punktu 14 projektu uchwały. 
14/Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu
zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Łowicza,  obszar  urbanistyczny  Kostka,
fragment  położony  w  rejonie  ulic  Powstańców  1863r.-  gen.  Władysława  Sikorskiego-
Marszałka  Józefa  Piłsudskiego -przedstawiła  wraz  z  uzasadnieniem Pani  Anna Gajewska
Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami.                

( stanowi załącznik)
Pan Krzysztof  Kaliński Burmistrz-  powitał  zaproszonych gości w osobie Pana Jarosława
Samsela  Prezesa  firmy  „Maspex”  i  Pana  Dariusza  Panka  –  przedstawiciela  Agros  Nowa
w  Łowiczu.  Poinformował,  że  zarząd  firmy  „Maspex”  podjął  decyzję  o  zainwestowaniu
w Łowiczu 200.000,000 zł. Stwierdził, że w zakład należy zainwestować. Agros Nova jest to
drugi wielki zakład obok Okręgowej Spółdzielni Mleczarskiej w Łowiczu. Uznał, że to dobrze,
że Radni mają wątpliwości i niepokoje, co do tej inwestycji. Stwierdził, że miasto daje sygnał
firmie  swoim działaniem.  Przypomniał,  że  jest  to  dopiero  przystąpienie  do  zmiany  planu.
Inwestycją  związaną ze zmianą planu byłaby budowa drogi kolejowej, która poprowadzona
byłaby od ul.  Marszałka  Piłsudskiego,  ul.  Kaliską  i  ul.  Kolejową.   Jest  ona rozwiązaniem
komunikacyjnym, które uspokoi miasto oraz kolejną dużą inwestycją w mieście. Potwierdził,
że ulica Piłsudskiego spełnia wszystkie parametry na przyjęcie ok 100 TIR-ów dziennie. Jeśli
chodzi      o włączenie do Łódzkiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej Podstrefy Łowicz, jedna z
firm łowickich chciała przystąpić, lecz ostatecznie z tego zrezygnowała. Oddzielną jednostką
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w strefie jest miasto ze swoimi gruntami. Miasto wystąpiło o włączenie do Podstrefy 4 ha przy
ul. Małszyce i nadal czeka na decyzję Ministra Gospodarki w tej sprawie. Oddzielną podstrefą
jest włączenie zakładu. Korzyści, jakie zakład posiada z tego tytułu to zwolnienie częściowe
z podatku CIT. W zależności od poniesionych nakładów, zwolnienie balansuje na poziomie od
15-50 %. Im większe nakłady inwestycyjne, tym wyższy poziom zwolnienia. Zakład będzie
zwolniony z CIT-u w wysokości 35 %. Miasto w tym roku, w I półroczu otrzymało od firmy 
„Maspex” 18.794,00 zł. 
Prezes  „Maspex”  Jarosław  Samsel  poinformował,  że  firma  Maspex  istnieje  w  zakładzie
Agros Nova w Łowiczu od 21.07.2015 r. zapewnił, że „Maspex” ma spore doświadczenie w tej
branży.  Niestety  bez  dużych  inwestycji  nie  ma  możliwości  rozwoju  zakładu  Agros  Nova.
Budynki  są  w średnim stanie,  panuje stara  technologia.  W związku z powyższym,  nie  ma
możliwości wstawienia nowych, wymagających linii technologicznych. „Maspex” doszedł do
wniosku, że należy wybudować nowy zakład, po to, aby rewitalizować budynki w starej części
zakładu.  Obecnie hale produkcyjne zakładu są budynkami z dopuszczalną wysokością 12 m.
Nie  jest  możliwa  produkcja  wysoko  zaawansowanych  produktów  na  niskich  halach,  które
mikrobiologicznie  nie  spełniają  tych  warunków.  Wyjaśnił,  że  wysokość  budynków  do  35
metrów  to  wymóg  uzasadniony  ekonomicznie  oraz  warunek  konieczny  do  rozpoczęcia
inwestycji. Taki magazyn działa na zasadzie tzw. półautomatu, gdzie na wysokości 30 metrów
działają wyłącznie urządzenia automatyczne. W przypadku operowania przez ludzi magazynem
wysokiego składowania, jest zbyt dużo uszkodzeń. Zapewnił, że zakład chce się rozwijać przy
pomocy doświadczonych pracowników. Firma „Maspex” nie jest w stanie za pomocą starych
maszyn  zaoferować  zaawansowanych  produktów  coraz  bardziej  wymagającym  klientom.
Potrzebne są nowe inwestycje i technologie. Poinformował, że hala będzie miała wymiary ok
70 x 270 metrów, a sam magazyn wysokiego składowania będzie wynosić 49 x 116 metrów
oraz ok 30 metrów wysokości. 
Omówił  zebranym  Radnym  wizualizację  kompleksu  produkcyjno-  magazynowego
zastosowaną również w Olsztynku. 
Poinformował, że jest planowanych ok 40 miejsc paletowych na terenie zakładu. 
Radny Robert Wójcik podziękował Burmistrzowi Miasta za słowa wstępu oraz Prezesowi
Jarosławowi Samselowi za chęć zainwestowania w firmę Agros Nova ogromnej kwoty. Uznał,
że  problematyczna  jest  wizja  ruchu TIR-ów po mieście  dla  mieszkańców ul.  Powstańców,
Katarzynów i Kaliskiej Zapytał, Czy Prezes może zadeklarować, że będzie przekonywać zarząd
do tego, aby partycypować w budowie obwodnicy. Zwrócił się z prośba do Burmistrza Miasta,
aby  podjął  działania  w  tym  zakresie,  aby  firma  Maspex  dołożyła  pewną  kwotę  do  tej
inwestycji. 
Prezes „Maspex” Jarosław Samsel  w odpowiedzi podkreślił,  że firma posiada ok. 30 tys.
miejsc paletowych. Poinformował, że ruch samochodów ciężarowych w ciągu dnia wynosi ok
30-40 a w sezonie ok, 60. Jeśli chodzi natomiast o partycypację w budowie drogi, byłby to
precedens  w  firmie.  Stwierdził,  że  w  chwili  obecnej  chwili  nie  może  nic  zadeklarować
w sprawie budowy dróg dojazdowych. Poinformował, że w przypadku wprowadzenia nowych
instalacji  do fabryki,  możliwe jest  pozyskanie środków na budowę obwodnicy.  Obiecał,  że
porozmawia  na  ten  temat  z  właścicielami.  Stwierdził,  że  wybudowanie  takiej  drogi
przyciągnęłoby także innych inwestorów do miasta. 
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Przewodniczący Michał Trzoska zwrócił się do Burmistrza Miasta nawiązując do pomysłu
budowy  obwodnicy  od  Arkadii,  aby  próbować  rozładować  ruch  na  ul.  Bolimowskiej.
Stwierdził, że jest to sprawa na inną dyskusję. 
Radny  Jakub  Wolski  odczytał  stanowisko  Klubu  Radnych  Prawa  i  Sprawiedliwości,
wypracowane po spotkaniu w Komisji Gospodarczej i Budżetu Miasta. 

(stanowi załącznik)
Radny Marek Boroski Zwrócił się z zapytaniem, co w sytuacji zmiany zarządu „Maspex-u”
po 5 latach. Czy nastąpi zwolnienie 600 dotychczasowych pracowników, a firma wycofa się
z inwestycji. 
Radny Krzysztof Olko zapytał, czy firma „Maspex” planuje w przyszłości rozbudowę części
magazynowej. 
Prezes  „Maspex”  Jarosław  Samsel  w  odpowiedzi  stwierdził,  że  gdyby  firma  „Maspex”
chciała w przyszłości zamknąć zakład, przenieść produkcję w inne miejsce i zwolnić 600 osób
nie  rozmawiałaby teraz  na  temat  tej  inwestycji.  Nie  ma  możliwości  unowocześnienia  tego
zakładu bez wybudowania nowych technologii. Oprócz zakładu przejęto doświadczoną załogę,
bez  której  nie  uda  się  stworzyć  produktów  wysokiej  jakości.  Wyjaśnił,  że  w  momencie
zwolnienia 600 pracowników, firma nie działałaby logicznie, według ustalonych wewnętrznie
zasad.
Ponadto poinformował, że zakład chce się rozwijać i produkować jak najwięcej. Pierwsza część
magazynowa posiada zapas miejsc paletowych w liczbie 30 tys. Byłoby wielką przyjemnością
dla  firmy Maspex,  aby  w  przyszłości  wzrosło  zapotrzebowanie  pod  miejsca  magazynowe.
W momencie rozpoczęcia produkcji, zakład potrzebuje 25 tys. miejsc paletowych. Zakład musi
cały czas utrzymywać ok 2 tygodniowy zapas towarów. W przypadku niedostarczenia towaru
do klienta, produkt zostaje usunięty z półek, na co firma „Maspex” nie może sobie pozwolić. 
Radny Jerzy Stobnicki  stwierdził, że wybudowanie tak ogromnego zakładu w Łowiczu jest
ogromną szansą dla rozwoju miasta. Uznał, że budowa tak wysokich budynków może być zbyt
uciążliwa  dla  ludzi  mieszkających  w  pobliżu  zakładu.  Poinformował,  że  Łowicz  leży  na
skrzyżowaniu  dwóch  głównych  szlaków  komunikacyjnych.  Zapytał,  czy  z  biegiem  czasu
Łowicz nie stanie się głównym centrum logistycznym- magazynowym dla innych firm. Zwrócił
się z zapytaniem do Prezesa firmy „Maspex” czy może zagwarantować, że oprócz magazynów
będzie prowadzona produkcja. 
Radny Krzysztof Wieteska  poinformował Radnych, że istnieje obawa, iż z upływem czasu
„Maspex” przekształci zakład w centrum logistyczne na terenie Mazowsza. 
Radna Karina Sędkowska- Staszewska  poinformowała,  że jest  zadowolona z  planowanej
inwestycji w mieście Łowicz. Zapytała, czy oprócz usytuowania pasu zieleni wokół zakładu
będą  planowane  inne  zabiegi  gwarantujące  ochronę  środowiska.  Dodatkowo  zapytała,  czy
miasto mogłoby stworzyć możliwość rozładunku kontenerów w okolicach np. dworca Łowicz
Przedmieście, tak, aby transport towarów mógł odbywać się koleją. 
Prezes  „Maspex”  Jarosław  Samsel  poinformował,  że  firma  posiada  centrum  logistyczne
w Tychach,  które  jest  aktualnie  rozbudowywane.  Dodatkowo  „Maspex”  buduje  w  Lubelli
drugie centrum logistyczne. Dokładne usytuowanie centrum logistycznego nie ma większego
znaczenia. Przyznał, że miasto Łowicz znajduje się w dogodnym położeniu, jednak większość
towarów  sprzedawana  jest  na  południu  Polski.  Poinformował,  że  obiekt  zaplanowany
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w  Łowiczu  będzie  za  mały  do  celów  logistycznych,  ponieważ  nie  spełnia  określonych
kryteriów. 
Stwierdził, że polska kolej nie jest odpowiednim środkiem do przewozu tego typu towarów.
Cały proces dostarczenia towarów powinien trwać do 24 godzin. Ważny jest dowóz produktu
w wyznaczonym czasie w przypadku dostarczania towarów do dużych sieci handlowych.
Radny  Mariusz  Siewiera zapytał,  co  stanie  się  ze  starą  częścią  zakładu  w  przypadku
wybudowania nowej części. Dodatkowo zwrócił się z zapytaniem, czy zakład planuje utrzymać
obecną strukturę wytwarzanych produktów i czy nadal producenci  lokalni będą mieć rynek
zbytu w firmie.
Radna  Zofia  Wielemborek  zapytała,  kiedy  w  przybliżeniu  może  nastąpić  dodatkowe
zatrudnienie,  co  najmniej  30  osób  w  zakładzie  i  jakiego  typu  będą  zawierane  umowy
z nowoprzyjętymi pracownikami. Poprosiła również, aby w miarę możliwości zatrudniani byli
mieszkańcy powiatu łowickiego. 
Radny  Robert  Wójcik  poinformował,  że  plac  pod  planowaną  budowę  jest  terenem
bagiennym, podmokłym. Zadał pytanie, czy firma „Maspex” posiada badania geologiczne lub
geotechniczne związane z budową magazynu. Uznał, że jest wiele zakładów w Polsce, które
dobrze współpracują z miastem oraz finansują infrastrukturę i lokalne imprezy. Poprosił, aby
Prezes firmy zastanowił się również nad taką współpracą.
Prezes „Maspex” Jarosław Samsel  poinformował, że nie jest możliwy remont starej części
zakładu w trakcie produkcji a także przeniesienie jej w inne miejsce. Po inwestycji i budowie
części  produkcyjnej  nowej,  będą  wstawiane  nowe  linie  produkcyjne.  Firma  „Maspex”  na
początku zatrudnia każdą osobę na czas określony, a następnie na czas nieokreślony. Wyjaśnił,
że jest to wygodne dla obu stron, ponieważ w pierwszym momencie ciężko jest określić, czy
pracownik chce zostać w firmie i czy firma chce go dalej zatrudniać. Zatrudnienie 30 osób jest
to  minimum,  ponieważ  firma  ‘Maspex”  liczy  na  to,  że  zakład  będzie  się  rozwijać.  W
dzisiejszych  czasach  problemem  na  rynku  pracy  jest  brak  osób  chętnych  do  pracy.
Poinformował, że firma ma wykonane badania i świadomość, że teren pod budowę zakładu jest
problematyczny. Mimo to, firma nie obawia się tego, ponieważ nowe technologie radzą sobie z
takimi utrudnieniami. Jest możliwość zastosowania słupów żwirowo-betonowych. Zapewnił, że
nadal będą prowadzone badania w tej sprawie. 
Radny  Dariusz  Dzik  wyraził  swoje  zadowolenie,  że  wszystkie  wątpliwości  zostały
wyjaśnione.  Zapytał,  czy  firma  „Maspex”  zamierza  podjąć  współpracę  sponsoringową
z lokalnymi sportowcami, np. z Klubem Sportowym „Pelikan”.
Przewodniczący  Michał  Trzoska  doprecyzował  pytanie  Radnego Dariusza  Dzika.  Zapytał
o  politykę  firmy  w  stosunku  do  lokalnej  społeczności.  Również  wyraził  zadowolenie
w związku z budową jednego z najnowocześniejszych zakładów produkcyjnych w Europie. 
Radny Jerzy Stobnicki zapytał, czy wysokość 30 i 35 metrów jest jedynym i podstawowym
warunkiem rozpoczęcia inwestycji. Stwierdził, że problemy z zatrudnieniem wynikają z kwestii
wynagrodzenia. 
Radny  Mariusz  Siewiera  ponowił  swoje  pytanie  czy  zakład  planuje  utrzymać  obecną
strukturę  wytwarzanych  produktów i  czy  nadal  producenci  lokalni  będą  mieć  rynek  zbytu
w firmie.
Prezes „Maspex” Jarosław Samsel  poinformował,  że firma zamierza produkować wyroby
coraz  bardziej  nowoczesne,  trafiające  w  gusta  klientów.  W  przypadku  soków,  większość
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surowców zakład produkuje sam dla siebie i nie zamierza tego zmienić w przyszłości. Taka
polityka  zapewnia bezpieczeństwo i  wpływ,  na jakość produktów. Zakład,  produkując soki
„Tymbark” doskonale radzi sobie na rynku. Planuje podobnie robić w przypadku Brand-ów,
które nabył do tej pory tj. „Łowicz”, „Kotlin”, „Tarczyn”. Zapewnił, że ta produkcja będzie
minimum na takim samym,  co jest  do  tej  pory poziomie,  a  zakład  planuje  dalszy rozwój.
Zakład woli sam wytwarzać surowce pod kątem swoich produktów, ponieważ posiada wtedy
pełną  kontrolę  nad  ich  jakością.  Stwierdził,  że  miasto  Łowicz  ma  bardzo  dobrą,
perspektywiczną  bazę  surowcową.  Poinformował,  że  bardzo  duża  część  planowanej  kwoty
200.000,000 zł będzie stanowić inwestycję w nowe instalacje przetwarzające surowce, które są
przyjazne  dla  środowiska.  Poinformował,  że  „Maspex”  organizuje  turniej  piłkarski
„Z  podwórka  na  stadion  o  Puchar  Tymbarku”.  Zapewnił,  że  firmie  zależy  na  dobrym
wizerunku, dlatego też nie zamyka się na politykę z lokalnym środowiskiem. 
Poinformował, że po wdrożeniu planu zainwestowania w zakład, firma postara się ustanowić
odpowiednią  i  godziwą pensję  dla  pracowników. Stwierdził,  że  długo czasu  zajmie  Polsce
wyrównanie pensji do stawek zachodniej części Europy.  
Dodatkowo poinformował, że to firmy, które dostarczają nowoczesne technologie wymagają
budowy magazynu logistycznego w wysokości 30 metrów. 
Radny  Krzysztof  Olko  zapytał,  czy  firma  będzie  rozważać  produkowanie  nowych  linii
w  miejscu  starego  zakładu.  Czy  zautomatyzowanie  nowej  części  zakładu  nie  spowoduje
w przyszłości obniżenia struktury zatrudnienia. 
Radny Krzysztof  Janicki zapytał,  czy głównym źródłem dostarczenia  pary wodnej  będzie
nadal ZEC, czy będzie ona pobierana z własnej kotłowni. 
Prezes  „Maspex”  Jarosław  Samsel  potwierdził,  że  zakup  nowych  linii-  bardziej
zautomatyzowanych nie będzie wpływał na poziom zatrudnienia. Dodał, że w chwili obecnej
ciężko  jest  pozyskać  pracowników  do  pełnej  obsady  linii.  Poinformował,  że  czasem  są
wyłączane  linie  sezonowe,  aby cały  czas  była  dostępność  produktów dla  klientów.  Często
dzieje się tak, że pracownicy przenoszą się z linii na linię, aby utrzymać ciągłość produkcji. 
Poinformował, że zostanie wyłączona kotłownia węglowa ze względów wizerunkowych. Firma
chce pozbyć się pyłu, żużlu, jaki generuje kotłownia węglowa. „Maspex” na razie nie planuje
odłączenie się od ZEC-u. Wszystkie decyzje będą zależały od zagwarantowania przez ZEC
dostawy pary, ponieważ zakład nie może pozwolić sobie na jej chwilowy brak. W chwili ZEC
ustalił atrakcyjną cenę pary wodnej dla firmy. 
Radny  Krystian  Cipiński zapytał,  czy  istnieje  szansa  na  to,  aby  zorganizować  wizytę
Radnych w zakładzie Łowickim, aby zobaczyć, jakie są obecne problemy zakładu i czego będą
dotyczyć jego zmiany. Zaproponował, aby zorganizować wyjazd do Olsztynka.
Radny  Leszek  Plichta,  jako pracownik  „Agros  Novej”  stwierdził,  że  zna  dokładnie  złą
kondycję zakładu. Poinformował, że przy każdej zmianie właściciela zakładu, istniała obawa
pracowników, że  zostanie  on przeniesiony.  W imieniu  całej  załogi  „Agros  Novej”  wyraził
zadowolenie z planowanej inwestycji. 
Przewodniczący Michał Trzoska stwierdził, że fakt przejęcia zakładu przez firmę „Maspex”
wywołał falę nadziei i optymizmu. Zaznaczył, że firma posiada polski kapitał, co rzadko zdarza
się w dzisiejszych czasach. 
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.
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(stanowi załącznik)
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały 

21 „za”, 0„przeciw”, 0„wstrzymujący”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła uchwałę jednogłośnie.

15/Projekt uchwały w sprawie zabezpieczenia środków na realizacje projektu w ramach
Programu Rozwoju Gminnej i Powiatowej Infrastruktury Drogowej na lata 2016-2019 –
przedstawił Pan Grzegorz Pełka Naczelnik Wydziału Inwestycji i Remontów.

(stanowi załącznik)
Radni pytań uwag nie zgłosili.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawi Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:

19 „za”, 0„przeciw”, 0„wstrzymujący”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie

U c h w a ł ę Nr X IV/108/2015

Ad.7.
Analizę oświadczeń majątkowych Radnych Rady Miejskiej w Łowiczu oraz 
Dyrektorów  jednostek  i  pracowników  Urzędu  Miejskiego  za  2014  rok  –  przedstawił:
Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska oraz Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta
Łowicza.

(stanowią  załączniki)
Radni uwag oraz pytań nie zgłosili
Przewodniczący  Rady Miejskiej stwierdził,  że  Rada Miejska przyjęła  analizę  oświadczeń
majątkowych do wiadomości.

Ad.8.
Informację  o  działaniach  w  okresie  między  Sesjami  –  przedstawił Pan  Krzysztof  Jan
Kaliński Burmistrz Miasta.

(stanowi załącznik)
Wiceprzewodniczący Rady Marek Boroski  podziękował Burmistrzowi Miasta Łowicza za
wykonanie prac na ul. Grabowej.
Radny Robert Wójcik  zapytał o aktualną sytuację ze Związkiem Międzygminnym „Bzura”.
Poinformował  o  wysłaniu  przez  Urząd  Miasta  wezwania  przedsądowego.  Zapytał  czy  jest
odpowiedź Związku „Bzura” na wezwanie i co będzie dalej czynione w tej sprawie.
Radca Prawny Katarzyna Kranik-Saleh poinformowała zebranych Radnych o wystosowaniu
przez  Związek  Międzygminny  „Bzura”  do  miasta  Łowicz  tzw.  zawezwania  do  próby
ugodowej,  w  której  zwrócił  się  o  zapłatę  brakującej  części  składki  inwestycyjnej  (tj.  ok.
300.000 zł). Miasto zostało zobowiązane przez sąd w terminie 14 dni od dnia doręczenia pisma
do  sporządzenia  odpowiedzi  na  zawezwanie  do  próby  ugodowej.  Odpowiedź  ta  została
skierowana do związku „Bzury” oraz doręczona do Sądu. Miasto podejmie próbę ugodową
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03.11.2015 r. o godz. 8: 30. Odpowiedź Miasta na próbę ugodową jest negatywna, ponieważ
warunki, jakie zostały zaproponowane są nie do zaakceptowania. 
Radny Mariusz Siewiera  zapytał  Radcy Prawnego czy mogłaby przybliżyć  dokładną treść
warunków zawezwania.
Radca Prawny Katarzyna Kranik-Saleh odpowiedziała, że zawezwanie obejmowało zapłatę
przez  Miasta  brakującej  części  składki  inwestycyjnej.  Wytłumaczyła,  że  próba  ugodowa
zazwyczaj polega na tym, iż obie strony ustępują sobie nawzajem. Miasto będzie próbować
odzyskać niezrealizowaną część składki inwestycyjnej. Poinformowała, że jeśli nie uda się tego
uzyskać na drodze dobrowolnej zapłaty lub dobrowolnego rozliczenia, pozostaje droga sądowa.
Podkreśliła, że należy pamiętać, że uchwała w sprawie rozliczenia została podjęta. Rozliczenie,
które zaproponował Związek Międzygminny „Bzura” wskazuje, iż Miastu należy się tylko ta
część składki, która nie została wpłacona w 2013 roku. 
Radny Robert Wójcik  zapytał Burmistrza Krzysztofa Kalińskiego, czy prowadził rozmowy
 z Burmistrzem Miasta Łęczycy w powyższej sprawie. Ponadto, zapytał, o jaką kwotę Miasto
będzie walczyć w Związku ze składką inwestycyjną, jaka została już wpłacona. 
Burmistrz  Miasta  w  odpowiedzi  podał  kwotę 720  tys.  zł.  Poinformował  także,  że  były
prowadzone  rozmowy  z  Łęczycą  ponad  miesiąc  temu  w  tej  sprawie.  Dodatkowo  Miasto
kontaktowało się telefonicznie w chwili przygotowania pisma do Związku Międzygminnego
„Bzura”. Rozbieżność w rozumowaniu sytuacji przez Miasto Łęczycę spowodowało, że Miasto
Łowicz postanowiło sporządzić pismo we własnym imieniu.
Radny Mariusz Siewiera zwrócił się z zapytaniem do Radcy Prawnego jak ocenia szansę, aby
miasto nie musiało zapłacić kwoty 300. 000 zł.
Radca Prawny Katarzyna Kranik-Saleh w odpowiedzi stwierdziła, że wolałaby nie ujawniać
strategii procesowej miasta.
Przewodniczący  Rady  Michał  Trzoska stwierdził,  że  Rada  Miejska  przyjęła  informację  
do wiadomości.

Ad. 9. 
Radni Robert Wójcik i Zofia Kroc ponownie zgłosili interpelację w sprawie zabezpieczenia
lokalu dla Związku Harcerstwa Polskiego i dla Stowarzyszenia Łowicki Klub Amazonek.

(stanowi załącznik)
Radny Robert Wójcik  zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad następnej Sesji
Rady  Miejskiej  w  Łowiczu  „Informacji  Burmistrza  dot.  Osiągnięcia  przez  gminę  miasto
Łowicz  wytycznych  dyrektywy  91/271/EWG  z  dnia  21  maja  1991r.  ujętych  w Krajowym
Programie Oczyszczania Ścieków Komunalnych”.

(stanowi załącznik)
Radna Karina Sędkowska- Staszewska zgłosiła interpelację w sprawie zamontowania progu
zwalniającego w części wschodniej ul. Batalionów Chłopskich od ul. Wąskiej.

(stanowi załącznik)
Radna  Karina  Sędkowska-  Staszewska  przypomniała  Radnym  o  złożonej  przez  nią
interpelacji  na  poprzednim  posiedzeniu  Sesji  Rady  Miejskiej  w  sprawie  zamontowania
fotoradaru  z  miernikiem  prędkości  na  ul.  Podrzecznej.  W  związku  z  tym,  zwróciła  się
z zapytaniem czy jest  już wiadome,  jaka będzie  decyzja  Komisji  Starostwa w tej  sprawie.
Dodała również, że samochody poruszające się z wysoką prędkością po bruku ul. Podrzeczną
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generują niesamowity hałas. Ludzie mieszkający na tej ulicy chcieliby spać spokojnie. Ponad to
mieszczą  się  przy  niej  m.  in  takie  placówki  jak:  ŁOK,  Galeria  Łowicka,  Kino,  Ognisko
Muzyczne, Stowarzyszenie Nadzieja, gdzie często przebywają dzieci. 

(stanowi załącznik)
Burmistrz  Miasta  w odpowiedzi  uznał,  że  ul.  Batalionów  Chłopskich,  o  którym  mówiła
Radna  K.  Sędkowska-  Staszewska  jest  zbyt  krótkim  odcinkiem,  na  zamontowanie  progu
zwalniającego. Odpowiedział, że zorientuje się, jakie ewentualnie rozwiązania mogą być tam
wykorzystane.  Poinformował,  że  nie  jest  wiadome  czy  Rada  Bezpieczeństwa  Ruchu
Drogowego omawiała  już  sprawę radaru  i  nie  umie  odpowiedzieć  na  tę  chwilę  na  zadane
pytanie.
Radny  Mariusz  Siewiera zwrócił  się  z  zapytaniem  o  udzielenie  informacji  w  sprawie
dochodzenia odszkodowania finansowego za przegraną sprawę sądową dot. naruszenia dóbr
Pauliny O. 

(stanowi załącznik)
Radni Krystian Cipiński  i  Krzysztof  Olko zgłosili  interpelację  w sprawie zamontowania
elementów  odblaskowych  typu  „kocie  oczy”  lub  podobnych  na  skrzyżowaniach  z  ruchem
okrężnym (rondach) w Łowiczu.

(stanowi załącznik)
Radny Krystian Cipiński zgłosił  interpelację o zamontowanie oświetlenia ulicznego na ul.
Tuszewskiej w okolicy bloku 33 na os. Bratkowice. 

(stanowi załącznik)
Radny Dariusz Dzik podziękował Burmistrzowi Miasta za umożliwienie pracy dwóm osobom
z  Zakładu  Karnego  na  os.  Starzyńskiego.  Zajmowali  się  oni  pielęgnacją  parkingów
i  chodników.  Wykonywali  to  bardzo  sumiennie  i  starannie.  Poprosił  Burmistrza  Miasta
o  wystosowanie  pisma  pochwalnego  dla  tych  Panów.  
Burmistrz Miasta podziękował Radnemu D. Dzikowi za te słowa. Potwierdził  również, że
osoby z łowickiego zakładu karnego są bardzo pracowite, uprzejme i grzeczne. Poinformował
także,  że  zostały  już  wysłane  listy  gratulacyjne  do  Zakładu  Karnego.  Wspomniał,  że  jest
przygotowywany projekt uchwały w sprawie nagradzania stypendiami artystycznymi. Poprosił,
aby  Radni  wybrali  spośród  siebie  dwóch  lub  trzech  przedstawicieli  zespołu  opiniującego
projekt uchwały o stypendiach artystycznych.
Przewodniczący  Michał  Trzoska zapytał  zebranych  Radnych,  czy  jest  ktoś  chętny  na  te
stanowiska.
Radna Karina Sędkowska- Staszewska poinformowała, że chciałaby być członkinią takiego
zespołu.
Przewodniczący Michał Trzoska zaproponował kandydaturę Radnego K. Cipińskiego. 
Radny Krystian Cipiński wyraził zgodę i podziękował za powierzenie mu funkcji.
Przewodniczący Michał Trzoska zapytał, kto jeszcze chciałby dołączyć do tej grupy. 
Radna Karina Sędkowska- Staszewska poinformowała, że Radny K. Igielski bardzo chciałby
się znaleźć w kręgu tych osób, ponieważ kiedyś miał związek ze sferą artystyczną,  tańczył
w zespole. 
Radny Krzysztof Igielski potwierdził swój udział, wyraził swoje zadowolenie, ze ujawniono
jego artystyczny talent. 
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Przewodniczący Michał Trzoska zapytał  zebranych Radnych, czy jest jeszcze ktoś chętny,
aby dołączyć do grupy zespołu opiniującego. Nie zgłoszono więcej kandydatur, zatem skład
grupy opiniującej pozostał 3-osobowy. 
Radny Leszek Plichta zadał pytanie czy można zagospodarować teren przy ul. Żwirowej. 
Burmistrz Miasta poinformował,  że  nie  wszystkie  prace  do wykonania  są  na tym terenie
dozwolone. Ze strony miasta nie było niepotrzebnych działań na w tym rejonie. Powiedział, że
należy podejść do tego tematu ze spokojem. 
Radny Jerzy Stobnicki zaapelował do niektórych Radnych, aby skończyli ze złośliwościami,
oskarżeniami i pomówieniami w czasie sesji, gdyż nie służy to dobrej pracy ani atmosferze.
Przypomniał,  że w lutym lub w marcu wraz z Radną Z. Kroc zostali  powołani do Komisji
Rewitalizacyjnej.  W międzyczasie  wiele  osób  pytało  Radnego  J.  Stobnickiego,  jakie  będą
podejmowane działania w związku z rewitalizacją. Do tej pory nie uzyskał żadnej konkretnej
odpowiedzi ze strony Urzędu Miejskiego. 
Radna  Zofia  Kroc odczytała  wspólny  wniosek  z  Radnym  J.  Stobnickim  dotyczący
rewitalizacji Starego Miasta w Łowiczu. 

(stanowi załącznik)
Radny  Dariusz  Dzik  zapytał,  dlaczego  parkingi  przy  sklepie  „  Edmar”  w  pobliżu
skrzyżowania ulic Sikorskiego i Piłsudskiego są zbyt płytkie. Wcześniej te miejsca parkingowe
były  dużo głębsze,  umożliwiały  wjazd samochodów  dostawczych  z  produktami  do  sklepu.
Teraz auta wjeżdżają na chodnik przed sklepem, który został niepotrzebnie poszerzony. Uznał,
że chodnik jest za szeroki, a zatoka mogłaby być głębsza. Natomiast zatoka usypana z piachu
znajdująca się obok, jest rozjeżdżana przez samochody.  Zapytał,  czemu te parkingi są takie
płytkie. 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Remontów Grzegorz Pełka w odpowiedzi, uznał ze zatoki
nie są za płytkie, ponieważ osiągają przepisową długość 5 metrów. Zwrócił uwagę na problem
własnościowy miasta. Sklepy „żelazne” posiadają dużą działkę, a pas drogowy jest węższy  
i równy z ogrodzeniem targowiska. 
Burmistrz Miasta powiedział, że były prowadzone rozmowy z właścicielami sklepów przed
rozpoczęciem budowy ul.  Piłsudskiego,  aby  poszerzyć  parkingi.  Nie  było  jednak  żadnych
propozycji ze strony właścicieli. 
Radny  Dariusz  Dzik  Zwrócił  się  z  zapytaniem  do  Burmistrza  Miasta,  czy  rozmawiał
z  właścicielem  o  głębszej  zatoce  przy  sklepie  spożywczym.  Uznał,  że  nie  widzi  sensu
budowania takiej płytkiej zatoki, skoro samochody dostawcze podjeżdżają przed sklep na nowo
wybudowany chodnik. Zapytał, czy to właściciel nie wyraził zgody na pogłębienie parkingów.
Burmistrz Miasta odpowiedział, że rozmawiał z właścicielem o zatokach parkingowych 
 o chodniku od strony ul. Marszałka Piłsudskiego. Nie rozmawiał natomiast o parkingach przed
sklepem mieszczącym się przy ul. Sikorskiego. 
Przewodniczący Michał Trzoska zasugerował, aby o szczegółach technicznych porozmawiać
poza obradami sesji, np. przy okazji posiedzenia Komisji lub wizyty w Urzędzie Miasta.
Radny  Krzysztof  Olko  podziękował  za  21  podpisów  całego  składu  Rady  Miasta  pod
wspólnym pismem do Generalnej Dyrekcji Dróg i Autostrad Oddziału w Łodzi. Wyjaśnił, że
sprawa dotyczyła rozszerzonego pisma Radnego K. Cipińskiego w związku z zainstalowaniem
stacjonarnego radaru oraz sygnalizacji świetlnej na żądanie przy przejściu dla pieszych. 
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Radny Mariusz  Siewiera  zadał  pytanie  czy  coś  się  dzieje  w kwestii  Młodzieżowej  Rady
Miejskiej.
Przewodniczący  Michał  Trzoska odpowiedział,  że  nic  się  w  tej  sprawie  nie  dzieje,
a  najwyższy  czas  żeby  się  zadziało,  ponieważ  jest  to  ostatni  już  dzwonek.  Jest  już
przygotowana  uchwała.  Stwierdził,  że  w  najbliższym  czasie  będą  podjęte  kolejne  kroki,
o których będzie na bieżąco informować.
Radny Robert  Wójcik  poprosił  o  przygotowanie  na piśmie informacji,  w których  ulicach
będzie robiona dokumentacja na kanalizację sanitarną. 
Radna Zofia Kroc zapytała,  czy jeszcze w tym roku Rada Miasta będzie procedować nad
uchwałą o powołaniu Rady Senioralnej.
Burmistrz Miasta zapytał zebranych Radnych czy jest sens w powołaniu Rady Senioralnej,
ponieważ były już w tej kwestii bardzo odmienne głosy. Zapytał również czy to Radna Z. Kroc
chce powołania Rady Senioralnej, czy też sama Rada Miejska o to wnioskuje. Poprosił, aby
zastanowić się, jaki ma być jej cel i rola. 
Radny  Krzysztof  Janicki  stwierdził,  że  utworzenie  Rady  Senioralnej  jego  zdaniem  jest
całkowicie zbędne. 
Radny Robert Wójcik opowiedział się za utworzeniem takiej Rady. 
Burmistrz  Miasta poinformował,  że  na  terenie  miasta  działa  kilka  bardzo  aktywnych
stowarzyszeń,  które  działają  na  rzecz  osób starszych  np.  „Klub  Seniora”,  „Stowarzyszenie
Chorych na Cukrzycę”, „Klub Amazonek”, „Dać Szansę”, „Związek Emerytów i Rencistów”.
Związki te pięknie współpracują ze sobą, mobilizują się przy wykonywaniu zadań, dobrze się
ze sobą dogadują. Stwierdził, że czasem sformalizowanie czegoś zabija ducha spontaniczności
i aktywności. Dodał także, że jeśli będzie wniosek Radnych o utworzenie Rady Senioralnej, to
przychyli się to takiej decyzji.
Radny  Jerzy  Stobnicki poprosił  Burmistrza  Miasta  o  kilka  zdań  odnośnie  rewitalizacji
Starego Miasta.
Burmistrz Miasta  odpowiedział, że miasto przygotowuje się przez cały rok do konkursu na
pracę  dot.  zagospodarowania  Starego  Rynku  z  ulicami  przyległymi.  Regulamin  konkursu
będzie  gotowy  w  listopadzie  (do  końca  listopada).  Zostanie  zebrana  wtedy  Komisja
konkursowa,  wraz  z  Radną  Z.  Kroc  i  Radnym  J.  Stobnickim.  Ogłoszony  będzie  wkrótce
konkurs na zagospodarowanie Rynku. Jest ustawa rewitalizacyjna podpisana przez Prezydenta
RP.  Komisja  zastanowi  się,  co  należy  zrobić  w Rynku  i  jakie  są  ograniczenia.  Stwierdził
również,  że  oczekiwania  mieszkańców  powinny się  zacząć  od  ich  postawy.  Jeśli  wszyscy
mieszkańcy, którzy mają grunty między ul. Browarną a ul. Chopina na tyłach ul. Zduńskiej są
gotowi pójść do jednego aktu notarialnego i przekazać miastu za odpłatnością swoje grunty to
rewitalizacja na tyłach ul. Zduńskiej mogłaby być zrobiona „od ręki”. Warunkiem jest jednak
zgoda wszystkich właścicieli gruntów. Poinformował, że zna właścicieli, którzy nie wyrażają
zgody na zbycie gruntów. Zaznaczył, że takie są ograniczenia rewitalizacji Starego Miasta.
Pan Wojciech Gędek- mieszkaniec Łowicza-  stwierdził, ze Przewodniczący Rady Miejskiej
zadziałał  przeciwko  statutowi  miasta  Łowicza,  nie  udzielając  mu  głosu  we  wcześniej
omawianych  sprawach.  Zacytował  2  pkt.  pisma  z  dn.  29.10.2015  r.,  podpisanego  przez
Burmistrza  Miasta:  „W  mojej  ocenie  Pan  Marcin  Kosiorek  jest  osobą  posiadającą
wystarczające  kompetencje  do  zrealizowania  zadań  określonych  umową  na  zlecenie.
Koncepcja  zagospodarowania  nieruchomości  przy ul.  Kaliskiej  w Łowiczu zaprezentowana

21



przez P. M. Kosiorka została przygotowana w sposób prawidłowy, natomiast ocena jego pracy
przez  inne  osoby  jest  ich  indywidualną  sprawą”.  Zauważył  rozbieżność  w  tym,  co  Pan
Burmistrz kilka godzin temu wygłosił na Radzie. Przypomniał, że w swoim piśmie żądał, aby
10.000 zł, które zostały wypłacone Panu Kosiorkowi zostały zwrócone do miasta. Uważa, że
przepisanie z Internetu to nie jest wystarczająca kompetencja odnośnie tej sprawy. W imieniu
Klubu Gazety Polskiej przedstawił 2 zapytania skierowane do Rady Miejskiej w Łowiczu dot. 
przyjęcia fałszywego jego zdaniem upoważnienia dla Tomasza Białka wraz z listą kandydatów
na członków do Obwodowych Komisji Wyborczych i nie przyjęcia przez pracownika Urzędu
Miasta zgłoszenia upoważnienia wraz z kandydatami do komisji. 
Ponadto  zwrócił  się  o  wyjaśnienie  rozbieżności  pomiędzy  projektem  uchwały  a  podjęta
uchwałą dot. uchwały Nr/IX/56/2015 Rady Miejskiej w Łowiczu z dnia 28 maja 2015r. 

(stanowi załącznik)
Poinformował,  że  06.12.2015 r.  o  godz.  14:  00  odbędzie  się  w Sądzie  rozprawa na  temat
zażalenia  dot.  umorzenia  postępowania  przez  Prokuraturę.  Klub  Gazety  Polskiej  odczytał
„wypociny” Prokuratorskie i nie godzi się z tą decyzją.
Przewodniczący Michał Trzoska zacytował statut Miasta Łowicza par. 39 ust. 5. stwierdził,
że  dotychczas  był  wyrozumiały i  pozwalał  na udzielanie  głosu osobie niebędącej  Radnym.
Zwrócił się z prośbą do Pana W. Gędka, aby powoli kończył swoją mowę. Poinformował, że
ma powód, aby na kolejnej sesji już nie udzielić głosu P. W. Gędkowi. 
Pan  Wojciech  Gędek odpowiedział,  że  nie  przychodzi  na  Sesję  Rady,  aby  dyskutować
z Przewodniczącym M. Trzoską o sposobie rozmowy. Stwierdził, że pokazuje pewne rzeczy,
nad którymi Rada pracuje. 
Przewodniczący Michał Trzoska zgodnie ze statutem Miasta przywołał Pana W. Gędka „do
rzeczy”.
Pan Wojciech Gędek poinformował,  że oprócz dochodzenia  w Prokuraturze  jest  wszczęte
postępowanie  przeciwko  Burmistrzowi  Miasta  odnośnie  1.300,00  zł,  które  zostało
odprowadzone  do  Zarządu  Wojewódzkiego  gdzie  wyraźnie  jest  powiedziane,  że  nie  była
przestrzegana ustawa o zamówieniach publicznych. 
Burmistrz  Miasta  uznał,  że  trudno rządzi  się  w mieście,  w którym są  ludzie  w różnych
grupach, którzy niczym spec, Komisje, NKWD oskarżają bez przerwy o kłamstwa, fałsze lub
które  we  wszystkich  działaniach  szukają,  „co  źle  zrobił”.  Na  jednym  ze  spotkań
z mieszkańcami, ludzie narzekali, „że wszystko jest źle”, krzyczeli i straszyli Burmistrza, „że
się go załatwi”. Poinformował, że nie łamie prawa i nikt tego nie czyni również w Ratuszu.
Poprosił Panią Sekretarz M. Więckowską, aby wyjaśniła sprawę wyborczą.
Sekretarz  Miasta  Maria  Więckowska  wyjaśniła,  że  wszelkie  wybory  przeprowadza
Państwowa  Komisja  Wyborcza,  w  jej  imieniu  działają  Okręgowe  i  Obwodowe  Komisje
Wyborcze, to one odpowiadają za wybory.  Burmistrz i jego aparat pomocniczy, którym jest
Urząd  Miejski  odpowiadają  za  przeprowadzenie  wyborów,  jeśli  chodzi  o  kwestie
organizacyjne.  Za wybory i ustalanie wyników głosowania odpowiada PKW. PKW ponadto
przekazuje  Urzędowi  Miejskiemu  wszystkie  informacje,  w  jaki  sposób  należy  te  wyboru
organizować w formie wytycznych. Potwierdziła, że faktycznie zdarzyła się sytuacja, o której
powiedział Pan W. Gędek. Pierwszą osobą, która pojawiła się w Urzędzie Miejskim był Pan T.
Białek,  który  przyniósł  upoważnienie  pełnomocnika  Komitetu  Wyborczego  Wyborców
„Szczęść Boże” Pana G. Brauna. Wraz z upoważnieniem dostarczył również listy kandydatów
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do  Obwodowych  Komisji  Wyborczych.  Przytoczyła  art.  112  Kodeksu  Wyborczego,  który
stanowi, że każdy komitet wyborczy ma prawo zaproponować po jednym kandydacie do każdej
OKW. Nie było powodów, aby tego zgłoszenia nie przyjąć. Za kilka dni pojawił się Pan W.
Gędek również z takim upoważnieniem podpisanym prawdopodobnie przez Pana G. Brauna
wraz z listą kandydatów do OKW. Urząd Miejski z przykrością odmówił przyjęcia tych list,
ponieważ takowe zostały już wcześniej złożone. Ze względu na to, że była to sytuacja dość
nietypowa, Urząd Miejski skontaktował się z Krajowym Biurem Wyborczym z Panią Wandą
Lebiodą.  Dyrektor  Krajowego  Biura  Wyborczego  Delegatura  w  Skierniewicach,  która
wytłumaczyła,  że Urząd Miejski w tej  sytuacji  nie może nic zrobić,  jak tylko przyjąć listę.
Jedyną  rzeczą,  jaką  mógł  zrobić  Pan  G.  Braun  lub  jego  pełnomocnik  to  wycofanie  albo
unieważnienie tej pierwszej listy kandydatów po to, aby Pan W. Gędek mógł tę drugą listę
złożyć. Z racji tego, że tak się nie stało, lista, która została złożona została przyjęta przez Urząd
Miasta.  Sekretarz  Miasta  wyjaśniła,  że  obligatoryjnie  Burmistrz  wskazuje  po  jednym
pracowniku do każdej  OKW, po to,  aby zasiadały w nich osoby związane z administracją,
posiadające  wiedzę  na  ten  temat.  Poinformowała  Radnych,  że  pojechała  do  KBW  do
Skierniewic, po to, aby ponownie porozmawiać w tej sprawie z Panią W. Lebiodą. Stwierdziła,
że to nie wina Urzędu, iż pełnomocnicy w formie „in blanco” kopiują i rozdają upoważnienia
we frywolny sposób. Zapewniła, iż wszystko, co się zdarzyło w związku z przeprowadzonymi
wyborami w Łowiczu odbyło się prawidłowo, bez żadnych uwag. Potwierdziła,  że nie było
żadnych incydentów, wszystko odbyło się sprawnie i zgodnie z prawem. 
Burmistrz  Miasta podziękował  wszystkim  komitetom  wyborczym  za  przeprowadzenie
głosowania w spokoju, zastosowanie się do wszystkich zakazów oraz przestrzeganie prawa.
Przewodniczący Michał Trzoska również przyłączył się do podziękowań.
Radny Robert Wójcik zwrócił się do Pana W. Gędka, aby swoje pretensje zgłosił do Komitetu
Wyborczego Pana G. Brauna „Szczęść Boże”. Przyznał rację, że nie można na lewo i prawo
wydawać upoważnień do dokonania czynności wyborczych w tym zgłaszania kandydatów na
członków OKW. 
Zwrócił się do Przewodniczącego M. Trzoski o wprowadzenie do porządku obrad najbliższej
Sesji Rady „Informacji Burmistrza dot. Osiągnięcia przez gminę miasto Łowicz wytycznych
dyrektywy 91/271/EWG z dnia 21 maja 1991r. ujętych w Krajowym Programie Oczyszczania
Ścieków Komunalnych”.
Stwierdził,  że  propozycja  wprowadzenia  tego  punktu  jego  zdaniem  powinna  być
przegłosowana przez Radę Miejską.
Przewodniczący Michał Trzoska stwierdził, że jeśli chodzi o przegłosowanie tego punktu to
należałoby najpierw zmienić plan pracy Rady Miejskiej w Łowiczu. Jeśli chodzi natomiast  
o  porządek  następnej  Sesji  to  włączenie  dodatkowego  punktu  leży  w  kompetencji
Przewodniczącego. Poinformował również, że chciałby się zapoznać z wnioskiem Radnego R.
Wójcika i nie podejmować decyzji pochopnie.
Burmistrz  Miasta odpowiedział,  że  Informacja  Burmistrza  dot.  osiągnięcia  przez  gminę
miasto  Łowicz  wytycznych  dyrektywy  91/271/EWG  z  dnia  21  maja  1991r.  ujętych  
w Krajowym Programie Oczyszczania Ścieków Komunalnych zostanie przygotowana. 
Przewodniczący  Michał  Trzoska  poinformował  Radnych,  że  prawdopodobnie  ten  punkt
pojawi  się  w  porządku  następnej  Sesji.  Powiedział,  że  jest  to  dość  obszerny  wniosek,
odnoszący się do dyrektyw prawa UE, który wymaga głębszego zapoznania się z tematem. 
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Radna Zofia  Kroc zwróciła  się  z  zapytaniem  czy  zdarzały  się  jakieś  nieważne  karty  do
głosowania podczas wyborów do Sejmu i Senatu RP.
Sekretarz Miasta Maria Więckowska poinformowała, że w momencie przeliczania kart do
głosowania pojawiła się tylko jedna karta, która była niezgodna z urzędowym wzorem. 

Ad.10.
Przewodniczący Michał Trzoska poinformował, że następna Sesja planowana jest na dzień 
26 listopada 2015 r godz.12-ta z tematami:

1. Ocena realizacji inwestycji miejskich za 10 miesięcy 2015 roku.

Przewodniczący  Michał  Trzoska przedstawił  informację  o  planowanych  posiedzeniach
komisji w miesiącu listopadzie br. 

( stanowi załącznik)
                              
Ad. 11.
Na tym zakończono obrady XIV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

Protokołowała:                          Sekretarz Sesji: Przewodniczący Rady:

J. Kardjalik                               Jerzy Stobnicki     Michał Trzoska 

A. Dylik
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